
 

 

20.12.2016 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende forslag til 

Naalakkersuisut: 

1. Hvilke planer har man for indhandlingsanlæg på Østkysten? 

2. Hvor store kvoter tildeles der for næste år? Hvordan vil man fordele disse? 

3. Hvornår planlægger man at indsætte indhandlingsskibe i Østkysten? 

 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Fiskerne var dybt skuffede over det der hændte i 2016. Indhandlingsskibet var ankommet før torsken kom 

til vore farvande. Efterfølgende forventede man i følge rygterne, at den skulle vende tilbage den 1. august. 

Men den vente ellers tilbage langt senere og selv om der var masser af torsk i sæsonen, indhandlede 

fiskerne kun i en kortere periode.  

Man fremsatte et krav om, at fiskerne i Kuummiut og Sermiligaaq skulle høres.  

Under valgkampen har man meldt ud om at man ville arbejde ud fra borgernes erfaringer og lægge vægt på 

deres levevilkår. Jeg håber inderligt på, at man i denne omgang vil lægge vægt på at høre indhandlerne.   

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  

 

 

 

 


